



CMP/AUG/2020/0018

إعلان
Announcement

Date	17/08/2020	التاريخ
Company Name	مجموعة جي إف إنش المالية ش.م.ب. GFH Financial Group B.S.C.	إسم الشركة
Trading Code	GFH	رمز التداول
Subject	نتائج البث الإلكتروني لمجموعة جي إف إنش المالية للبيانات المالية للنصف الثاني من 2020 Results of GFH Financial Group's Webcast for H1 2020 Financials	الموضوع
Information	<p>بالإشارة الى الإفصاح الصادر من مجموعة جي إف إنش المالية بتاريخ 17 أغسطس 2020 المتعلق بدعوة المساهمين والمستثمرين لحضور البث الإلكتروني للمجموعة، يسر المجموعة أن تبلغ المساهمين والأسواق عن نجاح الندوة التي تم بثها على الانترنت يوم الثلاثاء 18 أغسطس 2020 في تمام الساعة 1:00 ظهراً بتوقيت مملكة البحرين.</p> <p>مرفق لكم العرض التقديمي بالإضافة الى نص محضر الندوة.</p> <p>Further to GFH's market notification dated 17th August 2020 on the subject, GFH is pleased to inform its shareholders and the markets about the successful live webcast session which was broadcasted online, Tuesday, 18th August 2020, at 1:00 p.m. Kingdom of Bahrain time.</p> <p>Attached herein is the presentation discussed during the session and the transcript of the live webcast.</p>	المعلومة

Name	Mariam Jowhary	مريم جوهري	الإسم
Title	Head of Compliance & AML	رئيس الإنزام ومكافحة غسل الاموال	المسمى الوظيفي
Company Seal ختم الشركة		Signature التوقيع	



GFH Financial Group H1 2020 Financial Performance

Presentation to Investors and Analysts
18 August 2020

Importance Notice and Forward-Looking Statements



Important notice

The information set out in this presentation and subsequent webcast does not constitute a public offer for the purposes of any applicable law or an offer to sell or solicitation of any offer to purchase any securities or other financial instruments or any recommendation in respect of such securities or instruments.

Forward-looking statements

This presentation and subsequent webcast may contain projections, estimates, forecasts, targets, opinions, prospects, results, returns and forward-looking statements with respect to the financial condition, results of operations, capital position and business of the Group (together, “Forward-Looking Statements”). Any such Forward-Looking Statements are not a reliable indicator of future performance, as they may involve significant assumptions and subjective judgments, which may or may not prove to be correct, and there can be no assurance that any of the matters set out in Forward-Looking Statements are attainable, will actually occur or will be realized or are complete or accurate. Forward-Looking Statements are statements about the future and are inherently uncertain and generally based on stated or implied assumptions. The assumptions may prove to be incorrect and involve known and unknown risks, uncertainties, contingencies and other important factors, many of which are outside the control of the Group. Actual achievements, results, performance or other future events or conditions may differ materially from those stated, implied and/or reflected in any Forward-Looking Statements due to a variety of risks, uncertainties and other factors (including without limitation those which are referable to general market conditions or regulatory changes). Any such Forward-Looking Statements are based on the beliefs, expectations and opinions of the Group at the date the statements are made, and the Group does not assume, and hereby disclaims, any obligation or duty to update them if circumstances or management’s beliefs, expectations or opinions should change. For these reasons, recipients should not place reliance on, and are cautioned about relying on, any Forward-Looking Statements.



Highlights of Financial Performance



- Total operating income of the Group was US\$146.5m for the six months of 2020 compared to US\$163.5m, a decrease of 10%. This decrease is primarily due to the global slowdown with the accompanying uncertainties in the economic environment driven by the impact of the COVID-19 pandemic on the general operating environment and markets since early 2020.

- The difficult operating and macro environment that the Group is currently facing meant a drop in net profit to attributable to shareholders to \$15.1m in H1'20, versus \$49.1m in H1'19, a decrease of 69.4%. Consolidated profit was USD 20.4m for H1'20 compared to USD 48.4m in H1'19, a decrease of 57.9% mainly due to lower contribution from the Group's treasury and real estate arm.

- Total operating expenses of the Group was US\$57.6m for the first six months of 2020 compared to US\$48.8m for the comparative period, an increase of 18.0%. Group financing expenses increased by 24.7% to US\$66.9m for the first six months of 2020, compared to US\$53.7m for the comparative period, mainly on account of the Sukuk that was issued during early 2020.

	H1'20	H1'19
EBITDA margin	56%	70.84%
Net Profit margin	10.3%	30.04%
Return on Equity	4%	9.48%
Return on Assets	0.55%	1.60%
EPS	US\$ 0.45	US\$ 1.45
Capital Adequacy Ratio	13.05%	14.07%



Highlights of Financial Performance



- Total assets of the Group have increased to \$6.1bn at 30 June 2020 from \$5.9bn at 2019 year end, primarily on account of increase in liquid assets of the Bank.

- Total liabilities of the Group have increased to \$3.9bn at 30 June 20 from \$3.4bn at 2019 year end, primarily due to the financing obtained by the Group through the issuance of its landmark Sukuk. This has resulted in a leverage ratio of 3.78x and a net leverage ratio of 1.21x.

- Equity attributable to shareholders of the Bank was \$853m at 30 June 20 compared to \$1.0bn at 2019 year end. The decrease in equity is attributable to the dividend paid out for 2019, issuance of AT1 for subsidiary along with effect of adoption of FAS 33

- Market capitalization of GFH as of 30 June 2020 was USD 552m compared to USD 847m at 31 December 2019.

	H1'2020	YE 2019
Book value per share (AED)	0.85	1.00
Price to Book ratio	0.65x	0.84x
Market capitalization	US\$ 552m	US\$ 847m
Net Debt to Equity Ratio	1.95x	1.42x



Income statement



Investment Banking - GFH continued to capitalize on resilient investment banking opportunities, despite the challenging times in 2020 thus far. In this regard, GFH successfully closed two investment banking transactions in the US and GCC, with an aggregate ticket size of c.USD 120m. GFH continues to assess investment banking opportunities which have attractive entry valuations for good quality assets with solid fundamentals.

Real Estate – Significant completion of Phase 1 and handover of units in the landmark Villamar Project which is one of the flagship projects on Bahrain’s skyline (rebranded as Harbour Heights). GFH Properties has also signed with top tier international brands to establish franchises at the Harbour Row waterfront project located in the heart of Manama.

Treasury – The market downturn since the start of the year led many quality sovereign/ quasi-sovereign Sukuks and other blue chip assets to substantially decrease in value; and GFH was able to take advantage by acquiring higher quality assets with attractive valuations and higher yields. The Treasury business line has shown significant improvement with Treasury contributing to 29% of the total income through income from Sukuks and structured products.

Commercial Banking - KHCB has returned to its profitability during the first half of 2020 with an annualized return on equity of 12.7% compared to 0.4% in the first half of 2019.


Operating expenses – The Group has taken significant cost rationalization steps the impact of which will be visible from Q3 2020 onwards

Impairment provisions for the Group stood at US\$1.5m for the first six months 2020 compared to US\$12.2m for the comparative period in 2019 (a decrease of 87.3%), primarily due to lower impairment provisions at the commercial bank subsidiary of the Group.

Statement of financial position

USD 000s

	June 2020	Dec 2019	June 2019
Cash and bank balances	598.9	364.5	371.8
Treasury portfolio	1,594.4	1,588.6	1,682.4
Financing assets	1,275.6	1,272.7	1,300.2
Real estate investment	1,808.5	1,806.0	1,821.4
Proprietary investment	251.3	268.2	279.0
Co-Investments	98.5	96.5	77.0
Receivables & prepayments	399.5	444.7	502.8
Property and equipment	107.7	103.8	103.1
Total Assets	6,134.7	5,945.3	6,138.0
Clients' funds	104.4	70.9	61.1
Placements from FI & non-FI	2,296.8	2,447.3	2,790.0
Customer current accounts	127.7	147.5	163.7
Term financing	929.5	301.4	222.0
Payables and accruals	3,96.2	466.9	525.9
Total Liabilities	3,854.6	3,433.9	3762.3
EIAH	1,098.7	1,218.6	995.8
Total Equity attributable to shareholders of Bank	853.2	1,004.5	1,036.8
Non-controlling interest	328.2	288.3	343.0
Total Liability, EIAH & Equity	6,134.7	5,945.3	6,138.0



Thank you
Q & A

<p>GFH Financial Group Webcast Transcript for the First Six Months of 2020 Financial Results.</p>	<p>نص البث الإلكتروني لمجموعة جي إف إتش المالية حول النتائج المالية للنصف الأول من العام 2020.</p>
<p>Attendees from GFH Financial Group:</p> <ul style="list-style-type: none"> Mr. Surya Hariharan (Head of Financial Control) <p>Good afternoon to all. I, Surya Hariharan, Head of Financial Control, on behalf of the GFH management team welcome you to GFH Financial Group's financial results presentation for the first six months ended 2020. Along with me today on the call is Mr. Hisham Alrayes, the Group CEO of GFH Financial Group and senior members of the management team.</p> <p>We are pleased to present to you the Group's financial results for the first six months of 2020, which have marked another period of profitability and contributions from all business lines across the Group despite the difficult and challenging operating conditions we are witnessing as a result of the Coronavirus "COVID-19" crisis.</p> <p>Throughout the Covid-19 crisis, the management team has been actively monitoring pandemic as it evolves, and in response to this has activated its business continuity plan and various other operational and risk management controls to manage the potential business disruption on its operations and financial performance.</p> <p>The first six month of 2020 has also witnessed the successful completion of GFH's landmark US\$ 500 Million Sukuk. The strong market demand and successful closure of the Sukuk reflects the market's growing confidence in GFH. It also provides a reference point for GFH's upcoming phase of its strategic evolution by reintroducing GFH to the international debt capital markets.</p> <p>Let me start the session with the key performance highlights from the income statement for the first six months of 2020.</p> <ul style="list-style-type: none"> Total operating income of the Group was US\$146.5m for the six months of 2020 compared to US\$163.5m, a decrease of 10%. This decrease is primarily due to the global slowdown with the accompanying uncertainties in the economic environment driven by the impact of the COVID-19 pandemic on the general operating environment and markets since early 2020. 	<p>الحاضرون من جي إف إتش:</p> <ul style="list-style-type: none"> السيد سوريا هاريهاران (رئيس الرقابة المالية) <p>أسعد الله مساءكم جميعاً. أنا سوريا هاريهاران، رئيس الرقابة المالية، ويسرني نيابة عن فريق إدارة جي إف إتش أن أرحب بكم في العرض التقديمي للنتائج المالية لمجموعة جي إف إتش المالية للستة أشهر الأولى من عام 2020. يشرفني أن يكون معي اليوم على الهاتف السيد هشام الريس، الرئيس التنفيذي للمجموعة وأعضاء آخرون من فريق الإدارة.</p> <p>يسعدنا أن نستعرض عليكم اليوم النتائج المالية للمجموعة للستة أشهر الأولى من عام 2020، التي شهدت فترة أخرى من الربحية والمساهمات من مختلف خطوط أعمال المجموعة، بالرغم من الظروف التشغيلية الصعبة والملينة بالتحديات التي نمر بها جراء أزمة كوفيد-19.</p> <p>خلال أزمة كوفيد-19، كان فريق الإدارة يراقب الوضع بدقة بمجرد تفشي الوباء، وبناء عليه فقد قام بتفعيل خطة استثمارية العمل وتطبيق مختلف الضوابط التشغيلية الأخرى والمتعلقة بإدارة المخاطر بهدف إدارة انقطاع الأعمال المحتمل لعمليات المجموعة وأدائها المالي.</p> <p>كما شهدت الستة أشهر الأولى من عام 2020 الاستكمال الناجح لإصدار صكوك لجي إف إتش بقيمة 500 مليون دولار أمريكي. ومن المؤكد أن الطلب القوي في السوق والإقبال الناجح للإصدار يعكسان ثقة السوق المتنامية في جي إف إتش، كما يعد ذلك مؤشراً على المرحلة القادمة التي ستشهد إعادة تقديم المجموعة لأسواق الدين المالية الدولية.</p> <p>دعوني أبدأ هذه الجلسة بأهم مؤشرات الأداء من بيان الدخل خلال الستة أشهر الأولى من عام 2020:</p> <ul style="list-style-type: none"> بلغت قيمة الدخل التشغيلي للمجموعة ما مقداره 146.5 مليون دولار أمريكي خلال الستة أشهر الأولى من عام 2020 مقارنة بما مقداره 163.5 مليون دولار أمريكي، بانخفاض بنسبة 10% عن العام السابق، إذ يعزى ذلك بشكل أساسي إلى التباطؤ العالمي في ظل البيئة الاقتصادية غير المستقرة بسبب تفشي وباء كوفيد-19 وتأثيره السلبي على البيئة التشغيلية بشكل عام وعلى الأسواق أيضاً منذ مطلع عام 2020. بلغت قيمة المصروفات التشغيلية للمجموعة ما مقداره 57.6 مليون دولار أمريكي خلال فترة الستة أشهر الأولى من عام 2020 مقارنة بما مقداره 48.8 مليون دولار أمريكي خلال نفس الفترة من عام 2019، بارتفاع بنسبة 18.0%. ارتفعت مصروفات التمويل للمجموعة بنسبة 24.7% لتصل إلى 66.9 مليون دولار أمريكي خلال الستة أشهر الأولى من عام 2020 مقارنة بما مقداره

- Total operating expenses of the Group was US\$57.6m for the first six months of 2020 compared to US\$48.8m for the comparative period, an increase of 18.0%.
- Group financing expenses increased by 24.7% to US\$66.9m for the first six months of 2020, compared to US\$53.7m for the comparative period, mainly on account of the Sukuk that was issued during early 2020.
- The difficult operating and macro environment that the Group is currently facing meant a drop in net profit to attributable to shareholders to \$15m in H1'20, versus \$49.1m in H1'19, a decrease of 69.4%. Consolidated profit was USD 20.4m for H1'20 compared to USD 48.4m in H1'19, a decrease of 57.9% mainly due to fair value losses in treasury portfolio and lower contribution from the Group's real estate arm as a result of the strain caused by COVID-19 on the local economy, which has resulted in a slow-down in the sale of real estate products.
- Impairment provisions for the Group stood at US\$1.5m for the first six months 2020 compared to US\$12.2m for the comparative period in 2019 (a decrease of 87.3%), primarily due to lower impairment provisions at the commercial bank subsidiary of the Group.
- Earnings per share decreased in the first six months of 2020 to 0.45 US cents from prior period level of 1.45 US cents in line with the earnings decrease.

On the balance sheet, the key highlights were as follows:

- Total assets of the Group have increased to \$6.1bn at 30 June 2020 from \$5.9bn at 2019 year end, primarily on account of increase in liquid assets of the Bank.
- Total liabilities of the Group have increased to \$3.9bn at 30 June 20 from \$3.4bn at 2019 year end, primarily due to the financing obtained by the Group through the issuance of its landmark Sukuk. This has resulted in a leverage ratio of 3.78x and a net leverage ratio of 1.21x.
- Equity attributable to shareholders of the Bank was \$853m at 30 June 20 compared to \$1.0bn at 2019 year end, a decrease of 15.0% due to the financial impact of COVID-19 resulting in modification losses, commercial banking restructuring activities and recognition of fair value losses and foreign currency translation differences at the Group level.

Most business lines across the Group have delivered robust performance given the current economic situation, during the first six months of 2020, with further details on the major developments achieved within each business line to follow:

53.7 مليون دولار أمريكي خلال نفس الفترة من العام السابق، حيث يعزى ذلك أساساً إلى الصكوك التي تم إصدارها خلال مطلع عام 2020. لقد أدى الوضع التشغيلي والبيئة الاقتصادية الصعبة التي تواجهها المجموعة حالياً إلى انخفاض في الربح الصافي المحقق للمساهمين والذي بلغت قيمته 15 مليون دولار أمريكي خلال النصف الأول من 2020، مقابل 49.1 مليون دولار أمريكي خلال نفس الفترة من عام 2019، بانخفاض بنسبة 69.4%. بلغت قيمة الربح الموحد 20.4 مليون دولار أمريكي خلال النصف الأول من 2020، مقارنة بما مقداره 48.4 مليون دولار أمريكي خلال نفس الفترة من 2019، بانخفاض بنسبة 57.9% ويعزى ذلك أساساً إلى خسائر القيمة العادلة في محفظة الخزينة والمساهمة المحدودة من النشاط العقاري للمجموعة نتيجة لتأثير لوباء كوفيد-19 على الاقتصاد المحلي والذي أدى إلى تباطؤ المبيعات في المنتجات العقارية.

استقرت مخصصات المجموعة لانخفاض القيمة عند 1.5 مليون دولار أمريكي خلال الستة أشهر الأولى من 2020، مقارنة بالفترة المقارنة في عام 2019 التي بلغت 12.2 مليون دولار أمريكي (بانخفاض بنسبة 87.3%)، إذ يعزى ذلك بشكل أساسي إلى مخصصات انخفاض القيمة في البنك التجاري التابع للمجموعة.

انخفض الربح للسهم خلال الستة أشهر الأولى من 2020 إلى 0.45 سنتاً عن الفترة السابقة والتي بلغ خلالها 1.45 سنتاً تماشياً مع انخفاض الإيرادات.

على صعيد الميزانية العمومية، كانت أهم المؤشرات الرئيسية كالآتي:

ارتفعت قيمة إجمالي أصول المجموعة إلى 6.1 مليار دولار أمريكي كما في شهر يونيو 2020، من 5.9 مليار دولار أمريكي في نهاية عام 2019، حيث يعزى ذلك بشكل أساسي إلى الزيادة في الأصول السائلة للبنك.

ارتفعت قيمة إجمالي مطلوبات المجموعة إلى 3.9 مليار دولار أمريكي كما في 30 يونيو 2020 مقارنة بما مقداره 3.4 مليار دولار أمريكي في نهاية عام 2019، ويعزى ذلك أساساً إلى التمويل الذي حصلت عليه المجموعة من خلال إصدار الصكوك، ما أدى إلى معدل ديون بمقدار 3.78x ومعدل ديون صافي بمقدار 1.21x.

بلغت قيمة إجمالي الحقوق التي تؤول إلى المساهمين ما مقداره 853 مليون دولار أمريكي كما في 30 يونيو 2020، مقارنة بما مقداره 1.0 مليار دولار أمريكي في نهاية عام 2019، بانخفاض بنسبة 15.0% وذلك جراء التأثير المالي لكوفيد-19 الذي أسفر عن تحقيق خسائر، وإعادة هيكلة أنشطة الصيرفة التجارية والاعتراف بخسائر القيمة العادلة وفروقات الصرف الأجنبي على مستوى المجموعة.

حققت معظم خطوط الأعمال على مستوى المجموعة أداءً قوياً بالنظر إلى الوضع الاقتصادي الحالي، خلال الستة أشهر الأولى من 2020، وفيما يلي مزيد من التفاصيل حول التطورات الرئيسية التي حدثت في كل نشاط على حدة:

ساهم نشاط الصيرفة الاستثمارية بنسبة 28% من إجمالي الدخل المحقق للمجموعة، وبشكل أساسي من أنشطة طرح المنتجات على المستثمرين من

<ul style="list-style-type: none"> Investment banking contributed 28% to the total income of the Group mainly from product placement activities to investors across the private equity platform and US based real estate projects. The Group's strategy for its Treasury business line has shown significant improvement with Treasury contributing to 29% of the total income through income from Sukuks and structured products. Solid performance from the proprietary investments held by the Bank as the business line generated 16% of the total income. Real estate contributed 5% of the total income for the first six months of 2020, primarily from sale of development units in Bahrain. In Commercial Banking, our subsidiary Khaleeji Commercial Bank contributed 22% of the total income, which has returned the bank to profitability during the first half of 2020 with an annualized return on equity of 12.7% compared to 0.4% in the first half of 2019. <p>GFH's results for the first six month of 2020, which translate into an annualised return on equity of 4.0%. We strive to ensure that our robust performance delivers good returns for our shareholders consistently.</p> <p>In the remainder of 2020, we expect all our business lines to continue their robust performance; with investment banking closing and placing further unique investment transactions for our investors, the real estate business expecting to realize further cash flows and profitability for the Group and the Commercial banking business looking to continue on its path of sustainable profitability.</p> <p>I would like to thank you for your time this afternoon and open the floor for any questions you might have.</p>	<p>خلال الحقوق الخاصة والمشاريع العقارية الكائنة بالولايات المتحدة الأمريكية.</p> <ul style="list-style-type: none"> أظهرت استراتيجية المجموعة فيما يتعلق بنشاط الخزينة تحسنا كبيرا حيث ساهمت الخزينة بنسبة 29% من إجمالي الدخل من خلال الدخل المحقق من الصكوك والمنتجات المهيكلة. كان أداء الاستثمارات المملوكة للبنك قويا حيث حقق هذا النشاط 16% من إجمالي الدخل. بلغت مساهمة النشاط العقاري 5% من إجمالي الدخل المحقق خلال الستة أشهر الأولى من 2020، وبشكل أساسي من بيع وحدات مشاريع التطوير في البحرين. من حيث الصيرفة التجارية، ساهمت شركتنا التابعة، المصرف الخليجي التجاري، بنسبة 22% من إجمالي الدخل، ليعود بذلك البنك إلى تحقيق الربحية خلال النصف الأول من 2020، بعائد سنوي على حقوق الملكية بنسبة 12.7% مقارنة بـ 0.4% خلال النصف الأول من 2019. <p>تعكس نتائج جي إف إتش خلال الستة أشهر الأولى من عام 2020، معدل عائد سنوي على حقوق الملكية بنسبة 4.0%. وسوف نسعى جاهدين لضمان أن يحقق أداءنا القوي عوائد جيدة للمساهمين بشكل مستمر.</p> <p>خلال الفترة المتبقية من عام 2020، نتوقع أن تواصل خطوط أعمال المجموعة أدائها القوي، فيما يقوم نشاط الصيرفة الاستثمارية بإقبال وطرح المزيد من المعاملات الاستثمارية الفريدة لمستثمرين، كما يتوقع أن يحقق النشاط العقاري مزيدا من التدفقات النقدية والربحية للمجموعة، فيما يتطلع نشاط الصيرفة التجارية إلى مواصلة تحقيق الربحية.</p> <p>في الختام، أدود أن أشرككم جميعا على وقتكم الثمين ويسرني أن أرحب بأية أسئلة قد تكون لديكم.</p>
<p>Questions & Answers:</p> <p>Q1: KHCB has shown strong results in first half, do we expect the commercial bank to continue its momentum?</p> <p>A1: KHCB have cleaned up their balance sheet in 2019 and restructured their equity in first half of 2020 helping them post strong results. Given the current market condition, we are cautiously optimistic about their future performance.</p>	<p>فقرة الأسئلة والأجوبة:</p> <p>س 1: أظهر المصرف الخليجي التجاري نتائج جيدة خلال النصف الأول. هل نتوقع لهذا الزخم أن يستمر؟</p> <p>ج 1: قام المصرف الخليجي التجاري بتنظيف ميزانيته العمومية في عام 2019 وإعادة هيكلة حقوق الملكية خلال النصف الأول من 2020 مما ساعدهم على تسجيل نتائج جيدة. وبالنظر إلى وضع السوق الحالي، فإننا متفائلون بحذر حول أدائه المستقبلي.</p>

Q2: Have noticed big drop in equity from 1 billion to 850 million we understand that dividends were 30 million can you elaborate further on the 120 million loss?

A2: The adjustments to the equity relate to the modification losses, commercial banking restructuring activities and recognition of fair value losses and foreign currency translation differences at the Group level.

Q3: We heard about a legal case of 5 million any update on the current status and whether we received the amount?

A3: It is currently under enforcement.

Q4: The bank increased the investment in equity structured notes during first half of the year. Can we understand that GFH accessed the equity markets to benefit from the big drop in the equity markets?

A4: We wanted to take advantage of the low price points and hence increased our exposure to the structured notes.

Q5: Can you let us know about the capital adequacy?

A5: The Group's CAR was at 13.05%

Q6: Can you let us know if the bank is planning to for dividend distribution?

A6: H1 2020 is too early to discuss about dividends, however the Group will follow its dividend policy.

Q7: Did you review the new ESG guide by BHB? Which of the 32 will you comply with and which ones you will not be able and why?

A7: We are in the process of reviewing the ESG guidelines.

Q8: Please comment on NSFR and LCR?

A8: The Group's LCR was 118% and NSFR was 88% as at 30 June 2020 which were compliant with the CBB requirements.

Q9: Please comment on your cost to income ratio?

A9: Our cost to income ratio has increased compared to the previous period due to increase in the finance cost from the Sukuk issuance.

Q10: Can you also comment on the drop in liquidity and whether the group is comfortable with current liquidity, if not what can the group do to improve liquidity?

A10: We had an increase in our liquid assets compared to the year end and we are comfortable with the current position.

س 2: لاحظنا وجود انخفاض كبير في حقوق الملكية من مليار دولار أمريكي إلى 850 مليون، كما نعلم أيضا أن حصة الأرباح بلغت 30 مليون. هل يمكن أن تحدثنا أكثر عن الخسارة البالغة 120 مليون؟

ج 2: هذا بسبب التسويات التي أجريت على حقوق الملكية فيما يتعلق بخسائر التعديل، أنشطة إعادة هيكلة الصيرفة التجارية، والاعتراف بالقيمة العادلة للخسائر وفروق الصرف الأجنبي على مستوى المجموعة.

س 3: لقد سمعنا عن القضية القانونية الخاصة بمبلغ 5 مليون. هل هناك أي جديد حول الوضع الحالي وما إذا كان قد تم استلام هذا المبلغ؟
ج 3: حالياً قيد الإنفاذ.

س 4: قام البنك بزيادة استثماره في سندات حقوق الملكية المهيكلية خلال النصف الأول من العام. هل نفهم من ذلك أن جي إف إتش قام بتقييم سوق حقوق الملكية للاستفادة من الانخفاض الكبير في أسواق حقوق الملكية؟

ج 4: أردنا الاستفادة من نقاط انخفاض الأسعار ومن ثم زيادة تعرضنا للسندات المهيكلية.

س 5: هل يمكن أن نخبرنا عن كفاية رأس المال؟
ج 5: بلغت نسبة العائد السنوي المركب للمجموعة ما مقداره 13.05%.

س 6: هل يمكن أن نخبرنا إذا كان البنك يخطط لتوزيع أرباح؟
ج 6: يعتبر النصف الأول من 2020 وقتاً مبكراً جداً للتحدث عن حصة الأرباح ورغم ذلك سوف تتبع المجموعة سياستها لتوزيع الأرباح.

س 7: هل قمتم بمراجعة دليل ESG الجديد الصادر من قبل بورصة البحرين؟ أي من البنود الـ 32 ستلتزمون بها وأي بنود لن تتمكنوا من الالتزام بها؟ ولماذا؟
ج 7: نقوم الآن بمراجعة إرشادات ESG.

س 8: برجاء التعليق على NSFR و LCR لو تفضلتم؟
ج 8: بلغ معدل السيولة بالمجموعة 118% كما بلغت نسبة NSFR 88% كما في 30 يونيو 2020، بما يتفق مع متطلبات مصرف البحرين المركزي.

س 9: برجاء التعليق على معدل التكلفة مقابل الدخل؟
ج 9: ارتفع معدل التكلفة مقابل الدخل مقارنة بالفترة السابقة بسبب الزيادة في تكلفة التمويل من إصدار الصكوك.

س 10: هل يمكن أن تعلق أيضاً على انخفاض السيولة وما إذا كانت المجموعة راضية عن السيولة الحالية، إذا كانت الإجابة لا، ماذا يمكن للمجموعة أن تفعل لتحسين السيولة؟

ج 10: لدينا زيادة في أصولنا السائلة مقارنة بنهاية العام السابق ونحن راضين عن الوضع الحالي.



Q11: You made acquisition of GB Corp, can you give more idea about this firm.

A11: GB Corp is a licensed financial institution based out of Bahrain and this acquisition is part of the Group's strategy to grow its balance sheet and assets under management through inorganic growth.

س 11: لقد قمتم بالاستحواذ على جي بي كورب، هل يمكن أن تعطينا فكرة أكثر عن هذه الشركة؟

ج 11: جي بي كورب هي مؤسسة مالية مرخصة مقرها في البحرين ويعتبر هذا الاستحواذ جزءاً من استراتيجية المجموعة لتنمية ميزانيتها العمومية والأصول الخاضعة لإدارتها من خلال النمو على المستوى الداخلي.